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PROTOKÓŁ NR V/23 

z zebrania z mieszkańcami Sołectwa Kujawska 

27 lutego 2023 r. 

 

M. Szewczyk – Sołtys Soł. Kujawska – powitała władze miasta oraz zebranych 

mieszkańców.  

W I terminie zebrania kworum brak, kolejne zaplanowano na godz. 17.15. 

W II terminie zebrania – uczestniczy 24 mieszkańców, 

 

Ad. 2  

B. Szuman – przedstawiła sprawozdanie z działalności rady sołeckiej w 2022 r. stanowiące – 

załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Ad. 3 

 M. Szewczyk – Sołtys Soł. Kujawska - przedstawiła Uchwałę zebrania z mieszkańcami 

Sołectwa Kujawska w sprawie podziału środków finansowych przeznaczonych na działalność 

sołectwa. Propozycje wydatkowania środków na 2022 rok mieszkańcy przyjęli jednogłośnie  

Ww. Uchwała stanowi – zał. 2 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 4. 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – planowane dochody budżetu na 2023 rok 

wynoszą 122.820.584,48 zł, planowane wydatki budżetu wynoszą 119.795.734,11 zł. 

Natomiast dochody majątkowe zaplanowano w wysokości 32.807.451,00 zł.  

W ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Gmina będzie realizować takie projekty 

jak: 

- zagospodarowanie terenów nadwiślańskich, 

- zagospodarowanie terenów po byłej Nasycalni (Nasycalnia Sportu, inwestycja realizowana 

etapami), 

- budowa tężni na Skwerze H. Szarego, koło Muzeum (8 m długości, ławeczki), zakończenie 

realizacji 05.2023 r.  

W 2023 roku będą też realizowane:  

- ścieżka rowerowa wzdłuż ul. Leśnej wraz z wymianą oświetlenia na ledowe, 

- Zarząd Dróg Wojewódzkich jest na etapie wykonania dokumentacji technicznej na budowę 

ścieżki rowerowej wzdłuż ul. Garbary jak również na wykonanie nowej nawierzchni ulicy 

Garbary z dwoma rondami. Jedno rondo powstanie przy wyjeździe z ul. Sportowej w  
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ul. Garbary, a drugie na obecnym skrzyżowaniu ul. Ugory – ul. Leśnej – ul. Powstańców. Co 

do naprawy ul. Leśnej, to Gmina jest na etapie prowadzenia rozmów.  

- Gmina ogłosiła przetarg na budowę ul. Kujawskiej, na odcinku od torów kolejowych do ul. 

Haskiej (od ul. Haskiej do ul. Rzymskiej odcinek jest już wykonany). Nowy odcinek drogi 

będzie miał szerokość 6 m, zostanie wykonany też chodnik po jednej stronie. Gmina 

otrzymała dofinansowanie w wysokości 1.425.000,00 zł w ramach Polskiego Ładu. Do końca 

2023 r. realizacja tej inwestycji musi zostać zakończona, 

- Gmina przystąpiła do opracowania projektu budowy ulic min. pomiędzy ulicą Lipowa, a 

Młyńską i ulic podległych. Pani Burmistrz szczegółowo przedstawiła plan budowy 

poszczególnych ulic. Cześć dróg będzie miała formę pieszojezdni. Informacja ta zostanie 

zamieszczona na stronie internetowej, zorganizujemy też spotkanie z mieszkańcami, aby 

ocenili czy zaproponowane rozwiązania satysfakcjonują ich, 

- oddano do użytku grotę solną w Ośrodku Sportu i Rekreacji.  

Pani Burmistrz poruszyła też temat związany z kryzysem energetycznym oraz z podwyżkami 

cen za ogrzewanie, energię elektryczną i gaz.       

 

Ad. 5. 

Mieszkańcy zgłosili wnioski dot.: 

- remontu ul. Kujawskiej, czy przetarg i realizacja dotyczyć będzie tylko jednego odcinka czy 

zostanie ona wykonana na całej długości ? 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że budowa ul. Kujawskiej na 

odcinku od ul. Rzymskiej do drogi krajowej nr 10 nie będzie realizowana i nie ma na niego  

projektu, ponieważ teren ten jest zablokowany przez GDDKiA pod budowę drogi S10. Może 

uda się odzyskać te tereny decyzją ZRID.   

 

- terminu utwardzenia ul. Jagodowej, częstszego wyrównywania tej ulicy, planowanego 

terminu budowy sieci kanalizacyjnej, konieczności wykonania bezpiecznego przejścia dla 

pieszych w miejscu wyjazdu z ul. Jagodowej w ul. Średnią.   

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że aktualnie brak środków 

finansowych na utwardzenie ul. Jagodowej (jest jeszcze wiele starych ulic na terenie miasta, 

które czekają na utwardzenie m.in. ul. Kujawska, ul. Młyńska itp.). Wyrównywanie dróg 

będzie wykonywane sukcesywnie po okresie zimowym. Zasugerowała, że realizację krótkich 

odcinków dróg lokalnych można wykonać w ramach inicjatywy lokalnej, co oznacza, że 

mieszkańcy partycypują w kosztach budowy drogi, a resztę dokłada Gmina. Warto rozważyć 

tą propozycję i zainteresować nią mieszkańców ul. Jagodowej. Wykonanie przejścia dla 

pieszych w tym miejscu jest jak najbardziej zasadne.   
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S. Wrycza – Prezes ZGK Sp. z o.o. – odpowiedział, że sieć kanalizacyjna jest na tym 

odcinku ul. Jagodowej realizowana (tj. I etap na odcinku od ul. Powstańców do ul. Średniej). 

Zakład ma zabezpieczone środki finansowe z WFOŚ na realizację sieci w ul. Jagodowej, na 

wrzesień 2024 r. planowane jest zakończenie tej inwestycji w całości.  

 

Pani Burmistrz poinformowała również, że 9.03.2023 r. o godz. 17.00 w Soleckim Centrum 

Kultury mieszkańcy będą mogli wziąć udział w konsultacjach społecznych dot. „Planu 

Zrównoważonej Mobilności dla Bydgoskiego Obszaru Funkcjonalnego – SUMP BydOF”. 

Ponadto dodała, że prowadzone były rozmowy z V-ce Prezydentem Miasta Bydgoszcz dot. 

komunikacji miejskiej Solec Kujawski – Bydgoszcz. Pracujemy nad tym, aby dać możliwość 

dzieciom i młodzieży z naszego miasta korzystania z komunikacji miejskiej, za cenę biletu w 

wysokości 10 zł. O dalszych ustaleniach będą mieszkańcy informowani poprzez „Soleckie 

Wiadomości z Ratusza” czy stronę internetową.  

Będziemy też mieszkańców na bieżąco informować o rezultatach rozmów w sprawie drogi 

Solec Kujawski – Rojewo – Inowrocław.  

 

- konieczności odwodnienia ścieżki rowerowej biegnącej wzdłuż ul. Średniej, 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że temat znany od kilku lat, 

tak samo jak przycinanie co jakiś czas gałęzi akacji, które niszczą opony rowerowe. 

Nadleśnictwo nie zgodziło się na utwardzenie tej ścieżki. Co będzie możliwe do zrobienia, to 

zrobimy. 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego – dodała, że ścieżka ta jest co 

jakiś czas wyrównywana, ale tak naprawdę trzeba by było ją wynieść do poziomu ulicy, aby 

uniknąć powstawania kałuż.   

 

- możliwości zamontowania spowalniacza przy wyjeździe z ul. Jagodowej w ul. Średnią, 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że zamiast 

spowalniacza bardziej zasadnym byłoby postawienie znaku ograniczającego prędkość oraz 

wykonanie przejścia dla pieszych. Spowalniacze nie przeszkadzają tym, którzy jeżdżą szybko, 

tak jest np. w ul. Zbożowej.   

T. Piasecki – p.o. Komendanta Komisariatu Policji – dodał, że koszt zamontowania 

spowalniacza jest bardzo wysoki, dodatkowo po pewnym czasie trzeba je wymieniać,  

a mieszkańcy tam mieszkający będą z niego mieli więcej niekorzyści niż korzyści (duży 

hałas, szczególnie w porze nocnej). Wystąpimy jednak do Ruchu Drogowego o sprawdzenie z 

jaką prędkością poruszają się kierowcy na tym odcinku. Trzeba jednak liczyć się z tym, że 
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pierwszymi osobami, które będą kontrolowane będą właśnie sami mieszkańcy tej ulicy i to 

zazwyczaj oni przekraczają dozwoloną prędkość.    

 

- zgodnie z ustawą antysmogową do końca br. powinny zostać zlikwidowane wszystkie kotły 

pozaklasowe w naszym województwie. W naszym mieście jest tych kotłów jeszcze ok. 900, 

co będzie w przyszłym roku z tymi kotłami ? 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że prawdopodobnie zostanie 

przedłużony okres ich wymiany.  

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego – dodała, że przekaz 

informacyjny jest taki, że jest przyzwolenie na palenie wszystkim oprócz opon, przez to 

bardzo trudno jest teraz przeprowadzić kontrolę, bo właściciele posesji powołują się na 

doniesienia medialne. 

W świetle tego co mówią w telewizji to nijak ma się to do ustawy antysmogowej. Ludzie palą 

tym co mają. Mówi się, że ogólnie zmalała ilość odpadów wielogabarytowych, zatem 

klwniosek nasuwa się sam, że odpady te są spalane w piecach.  

 

- prośba o szersze wyjaśnienie na stronie internetowej Urzędu i na BIP czym jest ustawa 

antysmogowa (aktualnie podany jest tylko link do tej ustawy).   

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego – zamieścimy szersze 

wyjaśnienia na stronie internetowej. Dodała, że Gmina co roku przeznacza środki finansowe 

na dofinansowanie systemów ogrzewania. Można też starać się o dotację w ramach programu 

„Czyste Powietrze”. Zachowawczo mieszkańcy nie chcą wymieniać ogrzewania na gazowe, 

raz z uwagi na coraz wyższe ceny gazu, a dwa, że za chwilę będzie zakazane ogrzewanie 

gazowe.   

 

- Instytut Śląski opracował (opatentował) ekofiltr, ograniczający emisje zanieczyszczeń, a 

które rzekomo można stosować na kominach domów jednorodzinnych. Czy jest to prawda ?  

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że sprawdzimy to.  

 

- przybliżonego terminu budowy sieci kanalizacyjnej w ul. Kujawskiej.  

S. Wrycza – Prezes ZGK Sp. z o.o. – odpowiedział, że na chwilę obecną nie jest planowana 

budowa, ponieważ nie ma zainteresowania ze strony mieszkańców. Najlepiej, aby mieszkańcy 

zadeklarowali chęć wybudowania sieci i wystąpili z takimi oświadczeniami do ZGK.  

 

- informacji na temat nowych inwestycji planowanych na terenie Parku Przemysłowego ? 
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B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że niebawem 

zostanie ogłoszony przetarg, w którym każdy będzie miał prawo do niego stanąć. Na dzień 

dzisiejszy zgłosiły się dwie firmy zainteresowane budową magazynów wysokiego 

składowania.   

 

- jaka firma powstaje niedaleko świetlicy „Jagódka” ? 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego - odpowiedziała, że będzie to 

firma zajmująca się rozlewaniem farb (nie będzie to produkcja).  

 

M. Szewczyk – Sołtys Soł. Kujawska - zgłosiła usterki w formie powstałych zacieków i 

pęknięć na elewacji budynku świetlicy.  

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego - odpowiedziała, że zgłosimy te 

usterki Wykonawcy, zostaną wykonane w ramach gwarancji.  

 

 Zebranie zakończono o godz. 18.30                                           

 

                                         Sołtys Soł. Kujawska 

                                                              Marzanna Szewczyk  

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska 
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